
پدی��ده تغییر کاربری اراضی در س��ال های اخیر 
س��بب نابودی بخش اعظمی از زمین های کشاورزی 
از جمله اراضی کشاورزی شمال کشور شده است. در 
حقیقت این رویکرد نامطلوب بیشتر در مناطقی که 
برای گردشگران جاذبه های بالایی دارد رخ می دهد. 
براساس آمارهای ارائه ش��ده طی این سال ها حدود 
یک و نیم میلیون هکتار اراضی مس��تعد کشاورزی 
کش��ور به دلیل افزایش چنین رون��دی از بین رفته 
اس��ت. نماینده  محمودآباد و نور در مجلس ش��ورای 
اس��امی با بیان اینکه کشاورزی در این منطقه نابود 
ش��ده اس��ت، گفت: محمودآباد تهرانی نش��ین شده 
اس��ت و حضور تهرانی ها در ای��ن منطقه به گونه ای 
اس��ت که بهتر است قالیباف در محمودآباد مدیریت 
کن��د. به گزارش ایس��نا، »عبدالوحی��د فیاضی« در 
جلسه  شورای اداری محمودآباد در سالن اجتماعات 
ش��رکت نفت این شهرستان، اظهار کرد: محمودآباد 
س��احلی ترین و نزدیک ترین شهر به تهران است و با 
توجه به توریست پذیر بودن این شهرستان، متأسفانه 
زیرساخت های مناس��بی ندارد. وی با اشاره به اینکه 
امروز ش��هردار محمودآباد از مردم هزینه جمع آوری 
زباله مس��افران را دریافت می کند، خاطرنشان کرد: 
ما نتوانستیم از وجود نعمت گردشگر در محمودآباد 
اس��تفاده ببریم. نماینده  مردم محمودآب��اد و نور در 
مجلس با بیان اینکه ساحل محمودآباد می تواند مرکز 
تحول اقتصادی مازندران باش��د، گفت: دولت ها پی 
هم می آیند و مش��کات در این شهرستان همچنان 
باقی اس��ت. فیاضی اظهار ک��رد: پیمانکار کمربندی 
محمودآباد 6 میلیارد تومان طلبکار اس��ت و با وجود 

بارها پیگیری به امید سفر هیأت دولت مانده ایم. وی 
افزود: با احداث پل غیرهمسطح در کنارگذر غربی در 
صورتی که زیرساخت ها فراهم نشود به قتلگاه بزرگی 
تبدیل می ش��ود. نماینده  مردم محمودآباد و نور در 
مجلس همچنین با اش��اره به اینکه همه  روستاهای 
محمودآباد و س��رخ رود با مش��کل آب و برق روبه رو 
هستند، گفت: شبکه های انتقال آب در این شهرستان 
برای 30 س��ال گذشته اس��ت و نیاز به ترمیم دارد.  
فیاضی اظهار کرد: امروز کش��اورزی در محمودآباد و 
س��رخ رود در حال نابودی است و تغییر کاربری تنها 
صورت قضیه اس��ت و نیاز به تدابیر ویژه تر س��ازمان 
جهادکش��اورزی و وزارت نیرو دارد.  وی با بیان اینکه 

وضعیت آب شرب در سرخ رود و محمودآباد افتضاح 
است، گفت: سیس��تم فاضاب شهری و بیمارستان 
نیاز به توس��عه دارد و باید درباره برخورد با متخلفان 
فرودگاه نیز تصمیم جدی گرفته ش��ود. این نماینده 
مجلس خاطرنش��ان ک��رد: نی��روگاه 500 مگابایتی 
آخرین نیروگاه های دولتی است و با وجود اینکه 12 
میلیارد تومان هم به حساب پیمانکار واریز شده اباغ 
آن صادر نشده و در صورت بهره برداری از این نیروگاه 

مشکل برق مازندران برطرف می شود. 
  محمودآب�اد برای توس�عه 150 میلیارد تومان  ■

اعتبار نیاز دارد
فرماندار محمودآباد گفت: برای اجرای پروژه های 

در نظر گرفته شده برای شهرستان محمودآباد به 150 
میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم. یحیی یوسف پور با بیان 
اینکه این شهرستان با مشکات زیادی روبه رو است، 
خاطرنش��ان کرد: محمودآباد استعدادهای بکری در 
زمینه کشاورزی، صیادی و گردشگری دارد.  فرماندار 
محمودآباد خاطرنشان کرد: آب شرب این شهرستان 
یکی از مش��کات جدی اس��ت که باید مورد بررسی 
قرار گی��رد، با توجه به اینکه در ته بند آبریز هراز قرار 
داریم احداث و افتتاح 2 پروژه مهم و تکمیلی نیاز این 
شهرستان است. یوسف پور با اشاره به اینکه فاضاب 
ش��هری محمودآباد به تصفیه خان��ه و 100 کیلومتر 
شبکه آب و فاضاب نیازمند است، گفت: وضعیت این 
موضوع در محمودآباد ناگوار اس��ت و با توجه به ورود 
فاضاب به دریا و رودخانه مش��کات زیست محیطی 
فراوانی این شهرس��تان را تهدید می کند.  وی با بیان 
اینکه در شمال شهر سرخ رود هیچ شبکه آب شهری 
وجود ندارد، خاطرنش��ان کرد: در این موضوع نیز در 
مسیر انتقال لوله با مشکل فرسودگی روبه رو هستیم. 
فرماندار محمودآباد با اش��اره به وضعیت نابس��امان 
توزیع برق در این شهرستان، تصریح کرد: با توجه به 
توریس��تی بودن و وجود شهرک های صنعتی به یک 
پست 230 ولتی در این منطقه نیازمندیم. یوسف پور 
افزود: همچنین 2 پروژه مهم در بحث راه نیازمندیم 
که باید کمک شود تا به وسیله آن مشکات ترافیکی 
کمتر ش��ود. این مسؤول خاطرنشان کرد: مازندران با 
وجود بارش فراوان باران در فصل کشاورزی در بحران 
قرار می گیرد و احداث یک سد لاستیکی در سرخ رود 

از موارد مورد نیاز برای خروج از این معضل است. 

کشاورزی در »محمودآباد« نابود شده است

تغییر کاربری اراضی بلای جان شهرهای توریستی 

بندرعب�اس، خبرن�گار وطن امروز: ب��ه منظور ارتقای 
ایمن��ی تردد دانش آموزان و افزایش فرهنگ ترافیک و 
آگاهی از نحوه تردد ایمن از جاده ها و جلوگیری از وقوع 
س��وانح رانندگی، مدارس حاشیه راه های برون شهری 
و روس��تایی اس��تان هرمزگان در 2 بخش فیزیکی و 
آموزشی همانند سال های گذشته ایمن سازی می شوند. 
هدف از اجرای این طرح بالا بردن ضریب ایمنی عبور 
و مرور دانش آموزان است. این طرح در دو بخش شامل: 
آموزش  دانش آموزان و طرح های ایمنی سازی فیزیکی 

)سخت افزاری( مدارس حاشیه راه ها بوده است. در این 
راستا در بخش ایمن س��ازی فیزیکی محدوده حاشیه 
راه ها 25 مقطع عب��ور و مرور دانش آموزان مدارس در 
سطح استان ایمن سازی خواهد شد که تاکنون 5 مقطع 
از مدارس شهرستان حاجی آباد ایمن سازی شده است. 
با توجه به ش��روع سال تحصیلی از مهر ماه تجهیزات 
ایمنی در این مدارس در حال نصب و اجراست.  اجرای 
این طرح یک ضرورت است که موجب فرهنگ سازی 

ترافیک در آینده می شود.

گ�رگان، خبرنگار وطن امروز: میانگین خاموشی ها در 
اس��تان گلستان در 6ماهه نخست سال جاری نسبت 
به مدت مشابه در سال قبل 16/2 درصد کاهش یافته 
است.  علی اکبر نصیری، مدیرعامل این شرکت با اعام 
این خبر افزود: میانگین مدت زمان خاموشی ها به ازای 
هر مشترک در سال ۹۴ به 58/8 ثانیه در روز کاهش 
یافته است. وی افزود: این شاخص در 6 ماهه نخست 
س��ال ۹3 به ازای هر مشترک در روز 70/2 ثانیه بوده 
است که با تمهیدات اندیشیده ش��ده 16/2 درصد از 

میانگین خاموشی ها در استان گلستان کاهش یافته 
اس��ت.  نصیری گفت: در سال جاری موفق شدیم به 
هدف تعیین شده از سوی شرکت توانیر درباره کاهش 
خاموش��ی ها جامه عمل بپوشانیم و تنها 0/۹8 دقیقه 
به ازای هر مش��ترک در روز خاموش��ی داشته باشیم. 
وی نظارت بر اس��تفاده بهینه پیمانکاران از س��همیه 
خاموشی های تعمیراتی و کاهش وسعت خاموشی در 
عملیات های تعمیراتی با استفاده بهینه از قطع کننده ها 

را  از جمله اقدامات انجام شده  این شرکت دانست.

کاهش 16/2درصدی خاموشی ها در استان گلستان25مدرسه حاشیه راه ها در هرمزگان ایمن سازی می شود
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مدیر جدید امور آبفای جاسك 
منصوب شد

بندرعباس، خبرنگار وطن امروز: با اباغ حکمی 
از س��وی مهندس خادم��ی مدیرعامل آبفای 
هرم��زگان، مدی��ر جدید ام��ور آب و فاضاب 
جاسک معرفی شد.  در مراسم تودیع و معارفه 
مدیر امور آبفای جاسک که با حضور معاونان، 
مدیر دفتر حراس��ت ش��رکت و همکاران این 
امور برگزار شد، عبدالکریم ترابی زاده به عنوان 
مدیر جدید امور آبفای جاس��ک منصوب شد. 
همچنین در این مراس��م از تاش ها و زحمات 
حس��ین نوروزی مدیر سابق این امور قدردانی 
به عمل آمد و ضمن آرزوی موفقیت برای مدیر 

جدید، حکم ایشان قرائت و به وی اباغ شد. 

کلنگ ساختمان کلانتری فاز2 
اندیشه به زمین خورد

اندیش�ه، خبرن�گار وط�ن امروز:  س��اختمان 
کانت��ری 1۹ ف��از 2 اندیش��ه ب��ا حض��ور 
مسؤولان شهرستان ش��هریار و شهر اندیشه، 
کلنگ زنی ش��د. این مراس��م با حضور سردار 
خانچلری، فرماندهی ویژه غرب استان تهران، 
حجت الاسام والمس��لمین مروج امام جمعه 
ش��هر اندیش��ه، فرنیاپور معاون اداری، مالی و 
برنامه ریزی فرمانداری شهرس��تان ش��هریار و 
هیات همراه، عباس ش��وندی شهردار اندیشه، 
رئیس و اعضای ش��ورای اسامی شهر و سایر 
مسؤولان استانی، مسؤولان نظامی و انتظامی 
شهر و شهرستان، مدیران شهرداری و تعدادی 
از ساکنان فاز 2 برگزار شد. بنا بر این گزارش، 
در ابتدای مراسم امام جمعه شهر اندیشه ضمن 
تبریک عید س��عید غدیر خ��م گفت: موضوع 
امنیت یکی از مس��ائل مهم هر منطقه اس��ت 
که می تواند بسیاری از حوزه ها را تحت الشعاع 
خ��ود قرار داده و در برقراری احس��اس آرامش 
و آس��ایش ب��رای ش��هروندان نقش بس��زایی 
داشته باشد.  حجت الاس��ام مروج ایجاد یک 
پایگاه آگاه��ی را نیز یکی از ضروریات ش��هر 
اندیش��ه خواند و دراین باره نیز اظهار داش��ت: 
امیدواریم مسؤولان حوزه انتظامی با همکاری 
مدیران ش��هری برنامه ای را برای احداث یک 
مرکز آگاهی نیز در نظر داش��ته باشند که این 
اقدام می تواند در کاهش معضات موثر بوده و 
بسیاری از مشکات حوزه امنیت را مرتفع کند. 

خوزستانهرمزگان
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پذیرش مقاله کارشناسان  شرکت 
آغاجاری در کنفرانس ترکیه

اهواز، خبرنگار وطن امروز: ۴ مقاله از کارشناسان 
ش��رکت بهره ب��رداری نف��ت و گاز آغاجاری در 
کنفران��س بین الملل��ی پژوهش ه��ای نوین در 
مدیریت، اقتصاد و حس��ابداری در کشور ترکیه 
پذیرفته شد. در این کنفرانس 3 مقاله از عقیل 
شریفی حسینی با عناوین »مقایسه اقام تعهدی 
سود و جریان های نقدی در ارزشگذاری شرکت، 
تاثیر پیچیدگی در فناوری اطاعات بر ریس��ک 
حسابرس��ی و روش تامین مالی برای شرکت ها 
در بورس اوراق بهادار تهران« مورد پذیرش قرار 
گرفت. همچنین مقاله مش��ترکی از عبدالامام 
مویسات و علی کمایی با عنوان »بررسی مدیریت 
فرآیند و عملیات با اثرگذاری مدیریت دانش در 
پیشبرد اهداف شرکت همراه با مطالعه موردی 
آموزش ها و عملکرد« در این کنفرانس ارائه شد.  

لزوم آمادگی کامل برای استفاده از 
ظرفیت های آینده کسب و کار

در فضای بانکی امروز، بانک هایی موفق ترند که 
نرم افزارهای مجهزتری دارند، بانک هایی موفق ترند 
که بتوانند مش��تریان بیش��تری را با اس��تفاده از 
ظرفیت های بانکداری مجازی جذب کنند.  دکتر 
شمس عالم، عضو هیات مدیره بانک پارسیان در 
جمع مدیران ستادی و رؤسای شعب سراسرکشور، 
اظه��ار داش��ت: پیش بینی می ش��ود موفق ترین 
بانک ها در 5 سال آینده بانک هایی خواهند بود که 
بیشترین اپلیکیشن های پیشرفته را روی بسترهای 
الکترونیکی و ابزارهای ارتباطی از قبیل موبایل و...  
با بالاترین سطح امنیتی و تعاملی به منظور ارائه 
انواع خدمات بانکی به مشتریان داشته باشند. وی 
در ادامه با تاکید بر لزوم توسعه بانکداری الکترونیک 
و مجازی در بانک پارس��یان همگام با تکنولوژی 
جهانی، گفت: جهان در حال مجازی تر شدن است. 
بانک های مجازی در سطح جهانی رو به رشدند و 
امکان انتخاب بیشتری به مشتری داده اند. وی با 
بیان اینک��ه ارائه خدمات بانکداری مجازی، عاوه 
بر افزایش رضایت مشتریان و کاهش هزینه ها، بر 
افزایش سود بانک نیز تأثیر مستقیم خواهد داشت، 
گفت: توق��ع داریم هم��کاران قدیمی که تجربه 
کافی در فضای بانکی دارند فضا را برای جسارت، 
پیش��رفت و تحول و مواجهه با چالش های آینده 

کسب و کار الکترونیک آماده کنند.

بانک

اندیشه

ادامه از صفحه اول
مجلس کاما این امکان 
را در اختی��ار دارد ک��ه بدون به ه��م زدن توافق و 
در حالی ک��ه مجوز اج��رای آن را صادر می کند، 
برجام را از اس��تراتژی آمریکا خارج کرده و در یک 
چارچوب جدید قرار بدهد. در این چارچوب جدید 
برجام منج��ر به ایجاد حفره های عمیق اطاعاتی 
در کش��ور نمی شود، در محدوده موضوع هسته ای 
باقی می ماند و مجموعه عوامل کمکی به آن افزوده 
می ش��ود تا آمریکا را وادار کند در موضوع کاهش 
تحریم ها به تعهدات خود عمل کند. در عین حال، 
این چارچوب جدید از تبدیل شدن برجام به عامل 
کلیدی نفوذ در کش��ور جلوگی��ری می کند و راه 
سرایت آن به س��ایر حوزه های »ممنوعه« تعامل 
با آمریکا را هم س��د می کند. تردیدی نیس��ت که 
مجل��س موظف به چارچوب بن��دی مجدد برجام 
ب��ا هدف کاهش تهدی��دات و افزایش فرصت های 
آن اس��ت. در انجام این تکلیف از هیچ چیز نباید 
هراسید. شاید راز اینکه رهبر معظم انقاب اسامی 
متن را به مجلس ارجاع دادند و حق قانونی مجلس 
برای رسیدگی به آن را به رسمیت شناختند � پس 

از آنکه این حق توسط دولت انکار شده بود- همین 
باش��د. هیچ کس از مجل��س نمی خواهد برجام را 
رد کند. این دقیقا همان چیزی اس��ت که اکنون 
دش��من و برخی دوستان داخلی اش در انتظار آن 
نشسته اند و تصور می کنند می توانند با این روش 
یک دوقطبی سهمگین در ایران ایجاد کنند. اما از 
رد نکردن برجام تا تایید مطلق آن راه درازی است. 
آمریکایی ها در 2 ماه گذش��ته تردیدی در این 
باره باقی نگذاش��ته اند که روی این متن به عنوان 
زیرس��اختی برای ایجاد تغییرات بنیادین در ایران 
حس��اب کرده اند. اساسا منطقی نیست که آمریکا 
حاضر به دس��تکاری در رژیم تحریم ها شده باشد 
بی آنک��ه در ازای آن � به زعم خود - دس��تاوردی 
بزرگ تر کسب کرده باش��د. آن دستاورد بزرگ تر 
این اس��ت ک��ه آمریکایی ها متقاعد ش��ده اند � و 
شاید صاحبان آش های شله قلمکار آنها را متقاعد 
کرده ان��د- که برجام چیزی کارآمدتر از تحریم در 
اختیار آنها می گذارد و آن خارج کردن ایران از ریل 
تفکر مقاومتی و انقابی و تس��خیر افکار عمومی 
ایران توسط نیروهایی است که به مثابه گماشتگان 

آمریکا در داخل عمل می کنند. 

مجلس می تواند از طریق:
1- محدود کردن رژیم دسترسی و بازرسی مندرج 

در برجام
2- ایجاد ضمانت های محکم بازگشت پذیری سریع 

در صورت کوچک ترین تخلف از کاهش تحریم ها
3- مس��دود کردن باب مذاکره با آمریکا در سایر 

حوزه ها
4- ایجاد ضوابطی برای هزینه کرد عواید ناش��ی از 

برجام
5- ایجاد ترتیباتی در کنار برجام که مس��یرهای 
دس��تکاری آمریکا در امور داخلی ایران را مسدود 

کند؛
برج��ام را از پازل آمریکا خارج کرده و آن را به 
یک ابزار در دس��ت نظام جمهوری اسامی برای 
»بلند ش��دن و ادامه دادن به کُشتی« -آنطور که 
اس��تعاره نرمش قهرمانانه به ما می آموزد- تبدیل 
کند. در غیر این صورت، چند ماه دیگر، این مجلس 
ی��ا هر مجلس دیگری که بر س��ر کار باش��د باید 
عجولانه تاش کند راه حلی برای تهدیدات فوری 
ناش��ی از اجرای آن بیابد و البته ممکن اس��ت آن 

زمان دیگر بسیار دیر شده باشد.

ادامه از صفحه اول
برجام به عقیده بنده، باید 
از س��وی مجلس تصحیح و اصاح ش��ود و امتیازات 
به صورت متوازن رد و بدل شود. با توجه به ضعف های 

موجود در برجام که کمیسیون ویژه برجام در مجلس 
ش��ورای اس��امی آن را به صراحت بی��ان کرده، ما 
می توانیم با تدبیر لازم، س��از و کارهای برون  برجامی 
را از حی��ث حقوقی، امنیت��ی، اطاعاتی، اقتصادی و 

سیاسی شناسایی و ضریب آسیب پذیری جمهوری 
اسامی ایران را پس از برجام کاهش دهیم. 

*کارشناس مسائل بین الملل
 و عضو هیات علمی دانشگاه

ادامه از صفحه اول
در گزارش��ی ه��م ک��ه 
نوشته خوب معلوم است هنوز زیر بیرق اسرائیل 
س��ینه می زند که از برخورد با حرمت ش��کنان 
عاش��ورا ناراحت اس��ت. چه باک وقتی سردار و 

بسیجیان و مردم نگذاشتند کربا در تهران تکرار 
شود!

می ماند تکلیف شهید همدانی با عصبانی های 
سه شنبه، معترضان به شعار »مرگ بر آمریکا«. 
آنان که می خواهند »مرگ بر آمریکا« منس��ی 

ش��ود بدانند که کام شهید صدق است، وقتی 
می گوی��د: »دیگر این ایران نیس��ت که مرگ بر 
آمریکا می گوید، بلکه همه ملت ها همصدا شده اند 
و شعار مرگ بر آمریکا سر می دهند« یعنی حاشا 

که »مرگ برآمریکا« از یاد مردم برود. 

سخنی با نمایندگان مجلس
ضرورت چارچوب بندی مجدد برجام

پلی برای نفوذ در ایران

از تهران تا شام

فتح الفتوح کور کردن چشم فتنه و نفاق جمل آنلاین ها

یادداشت امروز

روزنه

نگاه

09218364796

دریافت پیام های شما در شبکه های اجتماعی


